
Haapsalu muusikakooli hoolekogu 
koosoleku protokoll 

 
Aeg ja koht:   10. veebruaril 2025.a, C. Kreegi nim Haapsalu Muusikakool 
Osalejad:  Ingrid Arro -- kooli esindaja hoolekogus, õpetajate usaldusisik 
 Maarika Lekarkin -- hoolekogu liige 
 Reeli Kuhi-Thalfeldt -- hoolekogu liige 
 Irma-Liisu Eberle -- hoolekogu esinaine 
 Katrin Ojassoo -- hoolekogu aseesimees 
Koosoleku juhataja:  Irma-Liisu Eberle 
Protokollija:   Katrin Ojassoo 
Algus:    18.30 
Lõpp:   20.50  
------------------------------------------------------ 

PÄEVAKORD 
 

1. Uued klaverid muusikakoolile – taotlus Kultuurkapitalile (kooli arengukava järgi vaja 
kokku 11 klaverit); 

2. Muusikakooli uued õppetasude määrad ja 2025. aasta eelarve, võrdlus 2024. aasta 
eelarvega; nn poistekoori olukord; 

3. Muusikakooli arengukava 2022-2025 ja selle tegevuskava – arengukava lõpeb 
käesoleval aastal – mis tehtud, mis teoksil, mis jääb tegemata? Hoolekogu 
tähelepanekud praeguse ja ettepanekud/mõtted uueks arengukavaks 

4. Kooli kitsaskohad – esitatud kooli direktorile e-maili teel 27.09.2024 – mis tehtud, mis 
teoksil?  

5. Hoolekogu esimehe koolitustaotlus koolipidajale -- Koolituskeskus Vilto MTÜ 
täiendkoolitus hoolekogude-teemadel; 

6. Hoolekogu liikmed – volitused lõppenud kahel hoolekogu liikmel, asendusliikmete 
valimine; 

7. Kooli direktori koostöö hoolekoguga; 
8. Hoolekogu kohtumine linnapeaga muusikakoolis 20.02.2025  

I.-L. Eberle jagab osalejatele koosoleku infomaterjalid: 

1) HMK põhimäärus  
2) HMK arengukava 2022-2025  
3) Haapsalu linna huvikoolide õppetasude määrad kuni 28.02.2025  
4) Uued HMK õppetasude määrad al. 01.03.2025  
5) HMK kitsaskohad  seisuga 27.09.2024  
6) HMK direktori meilivahetus hoolekogu esinaisega  

 
ILE: Hoolekogu koosolekuks ettevalmistusi tehes palusin muusikakooli direktorilt 04.02.2025 
e-maili teel infot järgnevas sõnastuses: 

1. Kas muusikakool sai positiivse vastuse Kultuurkapitalile tehtud taotlusele klaveri 
ostmiseks? Kui jah, siis kas klaver on ostetud ja kooli kasutusse antud? 
2. Kas muusikakool plaanib osta veel klavereid 2024/ 2025 õ-a II poolel? Kui jah, siis mitu ja 
millal? 
3. Kas on vormistatud rahataotlus linnale klaverite ostmiseks (toetun linna volikogu esimehe 
Mall Õiglase ettepanekule, et kooli juht võib teha linnale taotluse lisarahastuseks) 
4.  Palun saata hoolekogu e-mailile tutvumiseks Haapsalu muusikakooli 2025. aasta linna 
volikogu kinnitatud eelarve ja võrdlemiseks ka eelmise, so 2024. aasta volikogu kinnitatud 
eelarve; 



5. Kas poistekooris osalejate probleem arvete vormistamise ja esitamise osas on  leidnud 
mingi lahenduse? Kui jah, siis millise? Kui ei, siis miks? 
6. Palun ülevaadet -- kas ja kuidas on muusikakool parendanud hoolekogu poolt välja 
toodud kitsaskohti (viitan minu e-maile kuupäevast 27.09.2024)? Mis tehtud, mis teoksil, mis 
tähtaegadega? 
7. Muusikakooli arengukava 2022-2025 täitmine – palun kommenteerida vabas vormis. 
Asume hoolekoguga arengukava lahkama, sest peame tegema hoolekoguga käesoleval 
aastal oma ettepanekud uuele arengukavale. 
 
 ILE: Palusin direktorilt vastuseid hiljemalt reedeks, so 07.02.2025, kuid direktor Vasar 
vastas, et nendele küsimustele vastamine võtab aega vähemalt 1 kuu. Seega ei ole 
hoolekogu esimehena saanud ühelegi küsimusele vastust.  
 

ILE: Seisuga 01.03.2025 jõustub Haapsalu linnavolikogu määrus (20.12.2024) Muusikakooli 
uute õppetasudega. Väljavõte määrusest: 

§ 1.   Muuta Haapsalu Linnavolikogu 26.04.2019 määruse nr 44 „Haapsalu linna huvikoolide 
õppetasude määrad, soodustuste andmise ja õppetasude maksmise kord“ § 4 ning 
sõnastada alljärgnevalt: 

„§ 4. Õppetasu määrad huvikoolides 

(1) Õppetasu  suurus Haapsalu Muusikakoolis on: 
1) süvaõpe 36 eurot kuus,    KEHTIV 30,- eurot kuus 
2) tavaõppes 36 eurot kuus;   KEHTIV 23,- eurot kuus 
3) kooriosakond 20 eurot kuus;   KEHTIV 16,- eurot kuus 
4) muusikainstrumendi üür 54 eurot aastas (6 eurot kuus); KEHTIV 40,- eurot aastas 
5) täiskasvanud 25 eurot tund;   KEHTIV 16,- eurot kuus 
6) poistekoor 10 eurot kuus;   KEHTIV 8,- eurot kuus 
7) rühmaeelkool 20 eurot kuus; 
8) pilliga eelkool 28 eurot kuus;   
9) huviõppe pilliring  25 eurot kuus.  KEHTIV 20,- eurot kuus 
------------------------------------------------------------------------------------------ 

 
Eberle tuletab koosolekul osalejatele meelde, et Muusikakooli hoolekogu otsustas 
09.12.2024 koosolekul järgmist: 
 
Esitada muusikakooli direktorile ja Haapsalu linnapeale seisuga 12.12.2024 muusikakooli 
hoolekogu arvamus järgmise sisuga: 

1. Haapsalu Muusikakooli hoolekogu arutas esmaspäeval, 9. detsembril 2024 toimunud 
koosolekul õppemaksude tõstmist. Enne seda oli enamus hoolekogu liikmeid (5) osalenud 
kooli lastevanemate üldkoosolekul (01.10.2024), kus saadi lastevanematelt mandaat toetada 
õppemaksu tõusu süva- ja tavaõppes 30-lt eurolt 40-le eurole ning taotleda linnavalitsuselt 
muusikakoolile vähemalt 2-3 klaveri (klaveri/ pianiino/ digiklaveri) ostmiseks 5000-6000 
eurot 2024/2025 või 2025/2026 õppeaastal. 

 Hoolekogu koosolekul toimunud arutelu käigus esitati veel mitmeid erinevaid variante 
õppemaksu muutmiseks, ka omavahel vastuolus olevaid. Kokkuvõttes aga saab öelda, et 
hoolekogu enamus kindlasti ei olnud vastu lastevanemate üldkoosolekul saadud mandaadi 
realiseerimisele ehk õppemaksu  tõstmisele (30-lt 40-le eurole) toetamisele süva- ja 
tavaõppes ning linnavalitsuselt klaverite ostuks 5-6 tuhande euro saamisele. 



 2. Taotleda linnavalitsuselt õppemaksude erisust põhiõppes (st. süva- ja tavaõppes) 
järgnevalt: 

pere esimesena muusikakooli õppima asuv laps  -- lapsevanem tasub 100% õppemaksust; 

sama pere teisena muusikakooli õppima asuv laps --  lapsevanem saab 10% soodustust 
õppemaksust; 

sama pere kolmandana muusikakooli õppima asuv laps  -- lapsevanem saab 30% 
soodustust õppemaksust; 

sama pere neljandana muusikakooli õppima asuv laps  -- lapsevanem saab 50% soodustust 
õppemaksust, kui need ühe pere lapsed õpivad Haapsalu muusikakooli põhiõppes 
samaaegselt. 

3. Pöörata linnavalitsuse tähelepanu asjaolule, et Lääne-Nigula valla laste vanemad 
maksavad juba praegu lapse Haapsalu muusikakoolis õppimise eest õppemaksu 70 eurot 
kuus (see koosneb kohatasust, mis on 30 eurot+ 10% valla pearahast, so 40 eurot), seetõttu 
ei oleks Lääne-Nigula laste vanematele vastuvõetav muusikakooli õppemaksu tõus üle 10 
euro kuus. C. Kreegi nim Haapsalu muusikakool on Läänemaa ainuke muusikakool, mis 
tähendab, et kool on ainukeseks võimaluseks muusikahariduse omandamisel lisaks 
Haapsalu lastele ka Läänemaa valdades elavatele lastele. 

Hoolekogu palus võtta arvesse muusikakooli hoolekogu arvamust. 

I-L. E: Palusin muusikakooli direktorilt 07.01.2025 e-maili teel tagasisidet hoolekogu 
arvamusele järgnevate küsimustega: 

1) Kas õppemaks Haapsalu muusikakoolis muutub käesoleval aastal? Kui jah, siis millal ja 
mis summades? 
2) Kas Haapsalu muusikakool saab koolipidajalt lisarahastust klaverite/ digiklaverite/ 
pianiinode ostmiseks? Kui jah, siis mis summas ja millal? 
3) Kas koolipidaja näeb õppemaksude tasumisel võimalust õppemaksu erisuste 
(soodustuste) rakendamiseks? Kui jah, siis millises ulatuses ja millal? 
 
Sellele tagasiside päringule direktor ei vastanud, vaid vastas Haapsalu linnapea Urmas 
Sukles 08.01.2025 e-mail teel, kus linnapea andis ülevaate muusikakooli uutest 
õppemaksudest (vt. volikogu määrus 20.12.2024), lisaks selle kirjeldas, et: 
 

• linna eelarve ja ka Muusikakooli eelarve võetakse vastu loodatavasti 30. jaanuaril. 
Kulutusi s.h muusikariistadele ja muudeks õppevahenditeks, saab kooli direktor 
planeerida vastavalt kinnitatud eelarvele. Eraldi rida muusikariistadele ei ole. Muud 
lisarahastust ei ole plaanis ja ka võimalik.  

• õppuri õppetasu maksmise vabastust võib taotleda vähekindlustatud perekond, kes 
on õigustatud taotlema sotsiaaltoetusi vastavalt Haapsalu Linnavolikogu poolt 
kehtestatud sotsiaaltoetuste määramise ja maksmise korrale. Õppetasu maksmisel 
on õigus teha soodustusi õpilastele, kelle saavutused õpingutes ja konkurssidel ning 
võistlustel on väga head või silmapaistvad. Soodustuse andmise ja ulatuse määrab 
huvikooli õppenõukogu vastavalt huvikooli poolt väljatöötatud kriteeriumidele. 
Õppetasu maksmisel on õigus teha soodustusi juhul, kui õpilane on mõjuva 
põhjusega puudunud õppetöölt kaks ja rohkem nädalat. Soodustuse määrab 
lapsevanema taotluse alusel huvikooli direktor vastavalt asjaoludele. 



Lääne-Nigulast pärit õpilaste õppetasust vabastamise või soodustuse andmise 
korraldab Lääne-Nigula Vallavalitsus. 

 
ML: Kas koolipidaja esindaja Muusikakooli hoolekogusse on valitud? 
 
ILE: Ei tea. Mul puudub info. 
 
IA: Aga poistekoorist – miks poistekoori liikmed õppemaksu ei maksa, kui teised õpilased 
maksavad? 
 
KO:  Haapsalu linnavalitsuse määrusega kuupäevast 26.04.2019 on kirjas, et Haapsalu 
muusikakooli poistekoori õppetasu suurus on 8 eurot kuus, rakendus juba 01.09.2023. 
 
ILE: Aga nagu ütles direktor eelmisel hoolekogu koosolekul 09.12.2024, et praegu ei maksa 
poistekoorist keegi õppemaksu. 
 
R K T: Kas direktor näeb endal vastutust? Õppemaksu laekumine oleks ju koolipidajale 
tulurida. 
 

ILE: Küsisin direktorilt 16.01.2025 e-maili teel, et miks koolipidaja raamatupidamine ei 
ole alates määruse jõustumisest 01.09.2023 kuni tänaseni poistekooris osalejatele 
õppemaksu arveid väljastanud. Kas muusikakool omalt poolt esitas poistekoori õpilaste 
nimekirja koolipidaja raamatupidamisele seisuga 01.09.2023, aga ka seisuga 01.09.2024? 
Minu küsimused tulenesid kartusest, et tegemist võib olla seaduserikkumisega.  

Vastust ei ole ma direktorilt vaatamata mitmele meeldetuletusele siiani saanud. 

 

ILE: Muusikakooli arengukava 2022-2025 lõpeb käesoleval aastal. Palusin hoolekogu 
liikmetel analüüsida praegu kehtivat arengukava. Kas on uusi ettepanekuid? 

 

M. L. Teen ettepaneku asutada PILLIFOND. Praegu ei ole annetuste kogumisel raha 
kasutus ja summade laekumine läbipaistev. Juubelipeo ajal oli mõni külaline imestunud, et 
annetusi kogutakse direktori erakontole. Vaja oleks paremat lahendust. Annetajad peavad 
teadma, kuhu nende raha läheb. Pillifond on pillifond, reeglid peavad olema, et seda raha 
muuks ei kasutata. 

 

I.A: Aastaid tagasi loodi muusikakooli vanade klaverite renoveerimiseks pillifond MTÜ 
Haapsalu kontserdiühingu juurde. Selle nimi oli KLAVERIFOND. Muusikakooli juurde ei 
olnud tookord võimalik pillifondi luua, sest linnavalitsuselt tuli tagasiside, et see ei ole 
seaduspärane. 

 

R K T:  Ettepanek direktorile organiseerida õpetajatele enese- ja stressijuhtimise oskuste 
koolitusi. Olin hiljuti väga ebamugavas situatsioonis, kui õpetajaga suheldes sain negatiivse 
emotsiooni osaliseks. Õpetaja käitus äärmiselt ebaviisakalt, kuna oli ilmselt ise stressis 
seoses poistekoori õppemaksude probleemiga. Asi läks õpetaja poolt nii kaugele, et 
otsutasin telefonikõne ühepoolselt lõpetada.  

Minu laps lahkus muusikakoolist sama õpetaja ebameeldiva käitumise pärast erialatundides. 
Kas taolisi õpilaste lahkumisi ka analüüsitakse kooli poolt? 

ILE: Analüüs oleks väga vajalik.  



Muusikakooli uusi õppemakse käitleval linna volikogu istungil küsis üks volikogu liige, kas on 
teada, et pärast õppemaksude tõusu oleks muusikakoolist õpilasi lahkunud. Aselinnapea 
vastas, et sellist praktikat ei ole märgatud. Kas aselinnapeale on esitatud muusikakooli poolt 
analüüsi tulemused selle kohta? Kas kool analüüsib taolist infot?  

2023. a sügisel lahkus ühe erialaõpetaja juurest korraga 4 õpilast. Kas kool on analüüsinud, 
kas kobarlahkumine oli seotud õppemaksu tõusuga või olid põhjused muus?  

Õpetajate koolitusi käitleb ka muusikakooli arengukava. Küsimus on, kas arengukava 
tegevuskava ka järgitakse?  

M. L. Kool peaks läbi viima lastevanemate rahulolu küsitluse. 

I.A: See on väga hea mõte. Üks muusikakooli õpilane viis oma gümnaasiumi uurimustöö 
raames läbi muusikakooli õpilaste rahulolu küsitluse. Kindlaste peaks sama tegema ka 
lapsevanemate hulgas. Ja kindlasti ka õpetajate hulgas. 

I.L E: Registreerusin 05.02.2025 Koolituskeskus Vilto MTÜ koolitusele Viljandis, mis on 
täiendkoolitus hoolekogude teemal. Koolitaja informeeris mind, et samal koolitusel osalevad 
ka muusikakooli õppejuht ja direktor. Koolituse eest otsustas tasuda muusikakool. 

I. L. E Hoolekogu lõpetas kahe liikme volitused hoolekogus. Valime asendusliikmed.  

Praegu on äärmiselt kurvastav Muusikakooli direktori hoiak kooli hoolekogu suhtes. 
Infovahetus direktori ja hoolekogu vahel ei toimi. Direktor on võtnud teadmata põhjusel väga 
jäiga positsiooni hoolekogu ehk lastevanemate esindajate suhtes. 

Haapsalu linnapea Urmas Sukles tegi hoolekogule ettepaneku kohtumiseks. Tänasime härra 
linnapead konstruktiivse ettepaneku eest ja pakkusime muusikakoolis kohtumiseks välja 
kuupäeva 20.02.2025. 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

OTSUSED: 

1) Asutada C. Kreegi nim Haapsalu muusikakooli pillifond annetusrahade kogumiseks -- 
kasutada annetusrahasid ainult  pillide ostmiseks, konto omanik kool, rahavoog 
läbipaitsev, aruandlus pärast annetuste kogumist igakuiselt kooli kodulehel, samuti 
ülevaade kasutusest, vastutab kooli direktor; 

2) Kooli direktoril teha ülevaate koolile laekunud annetustest 2023/ 2024 õppeaastal ja 
2024/ 2025 õppeaastal ning vormistada ülevaade annetusrahade kasutamise kohta; 

3) Koolil koguda ja analüüsida õpilaste koolist lahkumise põhjusi (aluseks lapsevanema 
avaldus, millele järgneb kooli poolt lapsevanemale lühike tagasisideküsitlus ja selle 
analüüs); 

4) Töötada välja ja viia Stuudiumi vahendusel läbi lastevanemate rahulolu küsitlus. 

 

5) Seoses kahe liikme volituste lõppemisega hoolekogus valida C. Kreegi nim Haapsalu 
muusikakooli hoolekogusse  kaks asendusliiget. Hoolekogu teavitab lapsevanemaid 
Stuudiumi vahendusel võimalusest osaleda hoolekogu töös asendusliikmena. 
Teavituse tulemuse selgumisel esitada asendusliikmete nimekiri Muusikakooli 
direktorile kinnitamiseks. 

6) Hoolekogu liikmed volitavad 20.02.2025 Haapsalu linnapeaga kohtumisel 
Muusikakooli hoolekogu esindama: 

-hoolekogu esinaise Irma-Liisu Eberle 

-muusikakooli õpetajate esindaja Ingrid Arro  

-hoolekogu aseesimehe Katrin Ojassoo  



-õigusnõunik Tõnis Kõiv’u 

Hoolekogu liikmed volitavad hoolekogu esindust ja õigusnõunikku sõnastama ja 
vastu võtma  otsuseid kohtumise teemade osas suuliselt ja kirjalikult. 

 

Hoolekogu hääletas kõikide otsuste poolt ühehäälselt. 
----------------------------------------------------------------------------------------------- 

 
Protokollija:  
 

Mobile User


